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复旦大学创新教学与学习转型研讨会 

会议议程 

Agenda for the Conference of Innovating Teaching for Transformative Learning 

Fudan University, Shanghai, China 

May 18th, 2013 

 

7:30 am-8:20am  大会报到（复旦大学光华楼东辅楼一楼大厅） 

Registration （East Wing Lobby, Guanghua Twin Tower, Fudan University） 

8:30am-11:50am  全体会议（复旦大学光华楼东辅楼一楼 102 报告厅） 

   主持：王颖教授  复旦大学教务处副处长   

   Plenary Session (Room 102 East Wing, Guanghua Twin Tower, Fudan University) 

Chair: Prof. WANG Ying, Deputy Dean of Academic Affairs, Fudan University 

8:30am-8:35am  复旦大学副校长陆昉教授致辞 

Welcome Speech by Prof. LU Fang, Vice President for Academic Enhancement,  

Fudan University 

8:35am-11:50am  大会主题演讲 Keynote Presentations 

• 8:35am-9:25am  

钱致榕教授  台湾政治大学博雅书院院长，香港科技大学创校副校长，美国约翰·霍普金斯大学 

物理系教授 

“博雅教育——回归大学育才的目的,面对学生五十年的需要” 

Prof. CHIEN Chih-Yung.  Master of Boya College,  National Chengchi University,  Taiwan; founding 

Provost of The Hong Kong University of Science & Technology;  Professor of Physics at 

John Hopkins University  

“Liberal Arts Education- Returning to Talent Training and Addressing Student Needs  

50 Years into the Future 
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• 9:25am-9:55am 

戴·洪泽尔教授：爱丁堡大学高等教育学教授   学术副校长 

“研究型大学教学提升的策略” 

Prof. Dai Hounsell, Professor of Higher Education, Vice-Principal for Academic Enhancement,  the 

University of Edinburgh 

“Strategies for Enhancing Teaching and Learning in Research-Intensive Universities” 

• 9:55am-10:15am   

问答交流 Questions & Answers 

• 10:15am-10:30am 

茶歇 Tea Break 

• 10:30am-11:00am  

基思·特里格维尔教授  悉尼大学教育学教授  悉尼大学教学研究院前任院长  牛津大学卓越学术实

践中心前任主任  国际教学学术协会前任会长 

“以促成学习过程中深广一体化为目标的教育转型及所面临的挑战” 

Prof. Keith Trigwell,  Professor of Higher Education,  former Director of the Institute for Teaching & 

Learning,  the University of  Sydney;  former Director of the Oxford Centre for Excellence in 

Preparing for Academic Practice,  the University of Oxford;  former President of the International 

Society for the Scholarship of Teaching & Learning 

“Challenges in Transforming Education to Generate the Integration of Depth and Breadth of 

Learning” 

• 11:00am-11:30am  

早川·操教授  日本名古屋大学教育学教授  教育学部前任部长 日本杜威教育研究学会会长 

“转型中的日本大学教育：寻求教学新典范” 

Prof. Misao Hayakawa, Professor of Education,  former Dean of School of Education & Human 

Development,  Nagoya University;  President,  John Dewey Society of Japan 

“Japanese University Education in Transition: The Search for a New Paradigm in Teaching and 

Learning” 

 
• 11:30am-11:50am 

 
问答交流 Questions & Answers 
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12:00pm-1:30pm 休会午餐（复旦大学旦苑二楼餐厅和三楼餐厅） 

   Adjournment for Lunch （2nd and3rd Floor, Danyuan Building, Fudan University） 

2:00pm-3:00pm  大会主题演讲（复旦大学新闻学院教学楼一楼蔡冠深报告厅） 

Keynote Presentation   

(CAI Guanshen Auditorium, 1st  Floor, the Teaching Building, School of Journalism， 
Fudan University ） 

皮埃尔·豪亨伯格教授  美国国家科学院院士和美国艺术与科学院院士, 美国纽约大学物理学教授,

前副校长 

“本科教育的广度与深度” 

Prof. Pierre Hohenberg，Member of the National Academy of Sciences,  USA & the American Academy 

of Arts and Sciences,  Professor of Physics & former  Senior Vice Provost of Research at New York 

University 

“Breadth vs. Depth in Undergraduate Education” 

3:20pm-5:20pm  分会场研讨   Parallel Sessions 

第一分会场  “课堂教学模式的创新—如何上好研讨型课程”  

主持：史大晓博士  复旦大学法学院   

尹建君博士  复旦大学信息科学与工程学院 

（复宣酒店四楼第一会议室） 

 Parallel Session I  “Innovation of Classroom Teaching Modes:  How to Conduct a Seminar” 

   Chairs: Dr. SHI Daxiao，Law School, Fudan University 

Dr. Yin Jianjun, School of Information Science & Technology, Fudan University  

（Conference Room 1, 4th Floor, Fuxuan Hotel） 

第二分会场  “教师发展制度的建构—如何建设教师发展中心”  

主持：范怡红教授  厦门大学教育研究院比较教育研究所所长 

       丁妍副教授  复旦大学高等教育研究所 

   （复宣酒店四楼第二会议室）  
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Parallel Session II “Construction of Faculty Development System: How to Make a Faculty 
Development Center Function Effectively ” 

Chairs:  Prof. FAN Yihong，Director of Section for Comparative Education, Institute of 
Education, Xiamen University 

 Dr. DING Yan, Associate Professor of the Research Institute for Higher 
Education,  Fudan University 

 (Conference Room 2, 4th Floor, Fuxuan Hotel) 

第三分会场 “学生学习成效的评估—如何提高学生学习成效”  

 

主持：顾建民教授  浙江大学教育学院副院长 高等教育研究所所长 

 

   熊庆年教授  复旦大学高等教育研究所所长 

（复宣酒店四楼第五会议室） 

Parallel Session III “Assessment of Student Learning Outcomes: How to Enhance Student Learning ” 

Chairs: Prof. GU Jianmin, Deputy Dean of School of Education & Director of the 
Research Institute for Higher Education, Zhejiang University  

  Prof. XIONG Qinnian, Director of the Research Institute for Higher Education, 
Fudan University  

(Conference Room 5, 4th Floor, Fuxuan Hotel) 

5:20pm 会议结束 

 End of Conference 

5:30pm-6:30pm 晚餐（燕园宾馆校友厅） 

 Dinner 


